
KRAJ NA VAŠÍ STRANĚ
Slovo hejtmanky

Milé kolegyně, milí kolegové,
moc Vás zdravím do všech koutů našeho krásného kraje. 
Chci věřit, že si užíváte krásné počasí, které nám přelom 
května a června nadělil a dobíjíte baterky. Byť tedy i to 
krásné počasí nám umí malinko komplikovat život, když 
s ním přišla výstraha pro celý kraj na nebezpečí požárů 
a s tím přišla omezení pro rozdělávání ohňů a další 
opatření. 

Já baterky dobila mimo jiné na báječném setkání s Vámi v Aquapalace v Čestlicích. 
Atmosféra byla úžasná, za což Vám chci poděkovat. Přišli jste s řadou podnětů 
a pracovních problémů, s kterými Vám chceme pomoci. Pokud byste si chtěli 
připomenout, o čem jsme mluvili, nebo jste nemohli přijet a projít si prezentace 
mých kolegů a moji, tak vše najdete na odkazu ZDE.
Nadále platí, že jsme tady pro Vás. Takže pokud jste nestihli s námi probrat na 
Setkání starostů probrat, co jste potřebovali, určitě máme dveře já i mí kolegové 
radní otevřené. Klíčovým tématem posledních týdnů se pak celostátně staly 
kapacity škol – konkrétně těch středních. Jak dobře víte, je to problematika, kterou 
my ve Středočeském kraji řešíme dlouhodobě. 
Chápu, i z osobní zkušenosti, jak stresující je pro mladé lidi i rodiče situace, 
kdy v prvním kole nevyjde ani jedna škola. Chci ale ujistit Vás i rodiče, že míst 
na středních školách je ve Středočeském kraji dost. Shrnu jen základní údaje 
o kapacitách a co pro jejich navýšení děláme.
Středočeský kraj je zřizovatelem 111 středních škol, kde žáci studují ve více 
než 130 oborech.  Devátý ročník letos v kraji končí zhruba 14 000 žáků. Pokud 
úspěšně ukončí středoškolské studium všichni žáci v posledních ročnících středních 
škol zřizovaných Středočeským krajem, pak bude k dispozici celkem 17 000 reálně 
volných míst pro žáky z 9. tříd základních škol. K tomu je nutné připočítat ještě 
kapacity středních škol jiných zřizovatelů.
Největší nápor je tak, jak je i prezentováno v médiích, na gymnázia, a to zejména 
v blízkosti Prahy. Zatímco někde v kraji podle statistických dat připadají tři žáci 
na jedno gymnaziální místo, v okrese Praha-západ je to 15 deváťáků na jedno 
místo. Středočeský kraj řeší navýšení kapacity gymnázií stavebními úpravami 
na gymnáziích Hostivice, Říčany a Beroun a v plánu je výstavba úplně nových 
gymnázií v Černošicích a Jesenici. Kraj současně hledá možnosti navýšení kapacit 
stávajících škol většinou bez stavebních úprav. Celkem jde zatím v letošním 
roce o zhruba 600 míst v regionu, která vznikají v rámci jednotlivých středních 
škol zřizovaných Středočeským krajem, a dalších 240 u škol jiných zřizovatelů. 
V současné době se navíc pracuje na modernizaci oborové struktury. Konkrétně se 
teď pan radní pro školství Milan Vácha setkává se všemi řediteli krajských středních 
škol v každém okrese a společně diskutují o tom, jaké změny připravit.
Pro letošní rok navíc chceme pomoci studentům, kteří případně nešikovně 
taktizovali. Žákům ze Středočeského kraje, kteří v jednotné přijímací zkoušce na 
čtyřleté gymnázium získali 80 a více bodů, a přesto se na vybranou školu ani po 
druhém kole přijímacích zkoušek nedostanou, individuálně pomůže odbor  
školství Krajského úřadu. Stejnou možnost budou mít ti, kteří získali  
60 a více bodů u jednotné přijímací zkoušky na střední odbornou školu  
s maturitou a z kapacitních důvodů byli přijati na učební obor bez maturity.
To, co je ale třeba změnit, je systém zápisů a přijímacího řízení. Ideální by bylo, 
aby bylo co nejdříve digitalizované s možností prioritizace více škol, na které chce 
žák jít. A to je primárně na ministerstvu školství. Budeme s nimi intenzivně jednat 
a spolupracovat, aby se takto vypjatá situace neopakovala.
Co dalšího chystáme, například v rámci spolupráce s hlavním městem Praha, se 
dočtete na dalších stránkách tohoto Zpravodaje.
A já se budu těšit na setkání s Vámi osobně třeba na některé akci v rámci skvělého 
Středočeského kulturního léta. I jeho program najdete v tomto čísle.
Přeji Vám krásné letní dny. Vaše Petra Pecková, hejtmanka
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Dejte si do kalendářů

WEBINÁŘE
Zveme vás na webináře, které vzešly z aktuálních 
potřeb a témat, se kterými se potýkáte anebo které vás 
zajímají� 
Jejich přehled naleznete zde: ONLINE SEMINÁŘE. 
Tyto webináře jsou zdarma a jsou vedeny odborníky, 
se kterými můžete diskutovat a téma dopodrobna 
rozebírat� V případě, že jste nestihli některý 
z webinářů živě nebo si chcete jen připomenout jeho 
obsah, záznamy je možné sledovat ZDE� 
A stále platí, máte-li téma, které vám leží na srdci, 
neváhejte a napište nám na obce@kr-s.cz.

Archiv webinářů najdete ZDE.

Termíny zasedání zastupitelstva 

26� 6� 2023 od 10:00

Termíny 
zastupitelstva  
a všech výborů 
naleznete 
aktualizované 
i ZDE�

Pravidelné zasedání zastupi-
telstva se koná vždy ve velkém 
sálu zastupitelstva ve dnech:

Radní Středočeského kraje v úterý 30.5. navštívili Slánsko 
První zastávkou byla Nemocnice Slaný� 
Vedení nemocnice představilo přestavbu 
urgentního příjmu, operační sály 
a gynekologicko-porodnické oddělení� 
Nemocnice Slaný disponuje 309 lůžky 
a několika specializovanými ambulancemi� 
V posledních dvou dekádách získala status 
nadregionální nemocnice s významem 
převyšujícím nároky obvykle kladenými na 
městské nestátní nemocnice a je klíčovým 
cílovým zařízením akutní lůžkové péče pro 
cca 3/5 bývalého okresu Kladno, pro přilehlou 
část bývalého okresu Mělník a přilehlou část 
Lounska�

Druhým bodem programu se stala Školní 
jídelna Slaný� Hlavním zaměřením školní 
jídelny je stravování žáků a studentů slánských 
základních a středních škol a pedagogických 
pracovníků, ale vaří obědy i pro seniory 
a ostatní strávníky�  Důležitým tématem jednání 
byla rekonstrukce objektu a zajištění stravování 
po celou dobu oprav� Díky této investici, 
která bude zahájena letos v červnu, dojde 
k navýšení počtu strávníků až o dvojnásobek, 
tedy na 1200 jídel denně� V rámci plánované 
rekonstrukce by měla být školní jídelna Na 
Sadech vybavena i fotovoltaickými panely, které 
přispějí k úspornějšímu provozu tohoto nově 
zrekonstruovaného objektu�

Třetí zastávkou vedení Středočeského 
kraje bylo Gymnázium Václava Beneše 
Třebízského ve Slaném� Radní zde přivítal 
ředitel školy Milan Dundr� Místní studenti 
dokonce předvedli i chemické pokusy, ve 
škole totiž působí od roku 2009 centrum pro 
nadané studenty tzv� Laborky�cz, které se 
podílí na natáčení pořadů Česká televize jako 
jsou Zázraky přírody a každoročně pořádají 
vzdělávací cyklus pro veřejnost Noc vědců� 
Studenti nás spolu s vedením školy provedli 
celým gymnáziem, navštívili jsme učebnu 
biologie, motýlárium či výtvarné a hudební 
studio�

Odpolední program začal ve firmě LINET, 
která patří mezi trojici největších 
světových výrobců nemocničních lůžek 
a lůžek pro sociální péči� Linet je vysoce 
inovativní česká firma disponující 
rozsáhlou nabídkou produktů od prenatální 
péče po péči o seniory, lůžka pro 
pokročilou péči, transportní lůžka, křesla, 
matrace, asistenční systémy, příslušenství Debata s občany v městském kině Slaný.

Prezentace ve firmě LINET.

Rekonstrukce urgentního příjmu 
Nemocnice Slaný.

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/webinare
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/webinare
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/terminy-zasedani-zastupitelstva
https://www.nemsl.cz/
https://www.jidelnaslany.cz/
https://www.jidelnaslany.cz/
https://www.gymnaziumslany.cz/
https://www.linet.com/cs/
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Středočeský kraj i letos přispěje obcím na péči o nově vysazené stromy
Celkem 324 tisíc korun chce poskytnout Středočeský kraj pěti obcím, které 
požádaly o peníze na následnou péči o nově vysazené stromy� Celkový objem 
finančních prostředků vyčleněných na tento účel v rozpočtu kraje na rok 
2023 je 2 miliony korun� Příspěvek od kraje dostanou obce Svinaře, Okřínek, 
Poříčany, Třebusice a Volárna� O poskytnutí daru podle Pravidel 2023 pro 
poskytování darů obcím z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského 
Fondu životního prostředí a zemědělství v rámci tematického zadání Výsad-
ba stromů rozhodlo zastupitelstvo kraje�

Cílem programu je přispět ke zlepšení životního prostředí v obcích a jejich 
okolí prostřednictvím podpory následné péče o vysazené stromy� Jde 
například o výchovný řez, pravidelnou zálivku nebo opravy či výměny kůlů, 
kotvení a podobně� „Vysazením nového stromu vše teprve začíná. Je důležité 
se o něj starat i v dalších letech, aby se mu dařilo a dobře prospíval. Díky tomu 
pak můžeme očekávat kvalitní veřejný prostor, případně vyrovnávání teplotních 

extrémů nebo zlepšení kvality ovzduší a zadržování vody. Maximální výše poža-
dovaného a poskytnutého daru je určena násobkem počtu vysazených stromů 
v rámci projektu a částky 1 500 Kč na jeden vysazený strom ,“ vysvětluje radní 
pro oblast životního prostředí a zemědělství Jana Skopalíková s tím, že 
žádosti o dar v rámci Programu 2023 a schválených pravidel lze posílat až do 
konce letošního roku, respektive do vyčerpání fondu�

Vévoda z Edinburghu dokončil Alej prince Philipa a uctil tak památku svého otce, 
zakladatele Mezinárodní ceny vévody z Edinburghu
Jeho královská Výsost, vévoda 
z Edinburghu, na konci května dokončil 
Alej prince Philipa ve Vestci u Prahy� Ve 
Vestci vévodu přivítali účastníci programu 
Mezinárodní ceny vévody z Edinburghu 
(DofE), hejtmanka Středočeského kraje 
Petra Pecková (STAN), starosta obce Vestec 
Tibor Švec a další regionální politici 
z celé České republiky� Unikátní lipovou 
alej vysadili účastníci programu DofE 
a podporovatelé společně s iniciativou 
Sázíme budoucnost� Pro prince Philipa 
a celou organizaci DofE byly ekologie 
a udržitelnost vždy důležitými tématy� 
Vévoda z Edinburghu tak za asistence 
„dofáků“, účastníků programu DofE, zasadil 
poslední strom Aleje prince Philipa a uctil 
tím tak památku života a odkazu svého 
otce�

Alej prince Philipa vznikala ve Vestci u Prahy 
od dubna 2022� U příležitosti nedožitých 
100� narozenin prince Philipa, zakladatele 
Mezinárodní ceny vévody z Edinburghu, 
zde bylo vysázeno 100 lip� Akce, která byla 
vyvrcholením oslav s názvem #dofe100, se 
v minulém roce zúčastnilo 360 zaměstnanců 
DofE, dobrovolníků, podporovatelů 
i místních politiků� Záštitu akce poskytl 
Středočeský kraj v čele s hejtmankou Petrou 
Peckovou (STAN)�

Program DofE založila roku 1956 Jeho 
královská Výsost princ Philip, vévoda 

z Edinburghu, manžel britské královny 
Alžběty II� Odtud pochází název Mezinárodní 
cena vévody z Edinburghu, v angličtině The 
Duke of Edinburgh‘s International Award, 
zkráceně DofE� V Česku program funguje již 
od roku 1995� Programem DofE prošly za jeho 
historii již tisíce mladých ze všech sociálních 
vrstev� V minulém roce se jej účastnilo přes  
7 000 lidí na více jak 320 školách�

Královská návštěva se koná ve spolupráci 
s MŠMT, Senátu a Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR, Hlavního města Prahy, 
Středočeského kraje, Britské ambasády 
v Praze a mnoha dalších organizací�

Mezinárodní cena vévody z Edinburghu ( DofE ) 
l Mezinárodní cena vévody z Edinburghu (anglickým 
názvem The Duke of Edinburgh’s International Award, 
zkráceně DofE) je prestižním vzdělávacím programem, 
který ročně plní milion mladých lidí z více než 130 zemí 
světa.
l Program má 3 úrovně: bronzovou, stříbrnou a zlatou  
a může se do něj zapojit každý student nebo žák ve věku 
14 až 24 let.
l Podle zvolené úrovně pak program plní 6, 12 nebo  
18 měsíců.
l V České republice program funguje od roku 1995 a je 
do něj zapojeno více než 320 základních a středních škol, 
dětských domovů, sportovních klubů. Ročně jej plní více 
než 7 000 Čechů.

Kam jedeme příště?
27� 6�  Benešov

a nábytek� Firma má zhruba 2 tisíce 
zaměstnanců ve dvaceti firmách po celém 
světě� Své produkty vyváží do více než 
100 zemí světa�  S vedením firmy delegace 
hovořila například o budoucí spolupráci 
s krajem v oblasti zdravotnictví, dopadech 

covidu na podnikatelské prostředí nebo 
současné hospodářské situaci�
Návštěva vedení Středočeského kraje ve 
Slaném byla zakončena v městském kině� Po 
prezentaci hejtmanky a radních následovala 
diskuse s občany� Byla prodiskutována řada 

témat a delegace obdržela mnoho otázek 
a podnětných připomínek�

https://www.linet.com/cs/
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Již třetí setkání středočeských starostů se současným vedením Středočeského kraje 
proběhlo v čestlickém hotelu Aquapalace Praha

Radní v čele s hejtmankou Petrou Peckovou 
seznámili přítomné se situací a tématy 
v jednotlivých oblastech včetně nově 
chystaných projektů� Po dopoledním 
bloku prezentací měli starostové následně 
možnost prodiskutovat konkrétní dotazy se 
zástupci jednotlivých odborů a vybraných 
příspěvkových organizací� Součástí setkání 
bylo také ocenění starostek a starostů, kteří ve 
vedení svých obcí strávili více než 30 let� 
Tradiční setkání se starosty se pro současné 
vedení Středočeského kraje konalo již potřetí� 
Letošního setkání se zúčastnilo přes 300 
starostů a zástupců středočeských obcí�
„Cítíme povinnost starostům pomáhat, a to 
nejen v rámci našich přímých kompetencí� 
Snažíme se například pomoci s kapacitami 
základních škol, což je aktuálně jeden z jejich 
nejpalčivějších problémů, který si velice 
intenzivně uvědomujeme� Proto jsme nyní 
nově upravili Infrastrukturní fond, do kterého 

jsme vyčlenili 90 milionů korun určených 
právě na přístavby stávajících škol� Další 
téma, které nám leží na srdci, je bezpečnost� 
Díky obcím a jejich obecním bytům můžeme 
nyní nabídnout policii na šest desítek bytů, 
které umožní přilákat do našeho regionu více 
policistů,“ říká hejtmanka Petra Pecková�
V úvodu setkání ocenila hejtmanka starosty, 
kteří v čele svých obcí působí či působili 
úctyhodných 30 let� „ Z vlastní zkušenosti 
vím, jak náročná práce starosty skutečně je� 

Jsem proto ráda, že mohu osobně poděkovat, 
a především složit obrovskou poklonu těm, 
kteří vzdor všem nástrahám věnovali tak 
obrovskou část života službě svým občanům� 
Titul super starosta a super starostka si, 
stejně jako náš velký obdiv a dík, zcela 
jistě zaslouží�“ Titul super starosta a super 
starostka si odneslo celkem 10 představitelů 
středočeských obcí, z toho dvě ženy�
V odpoledním bloku byl pro přítomné 
účastníky připraven tzv� Veletrh služeb, 
v rámci kterého mohli prokonzultovat 
konkrétní otázky a problémové okruhy 
s přítomnými zástupci jednotlivých odborů 
a vybraných příspěvkových organizací�
Podrobnou prezentaci zástupců 
Středočeského kraje a další informace najdete 
na našem WEBU. 👉
Děkujeme všem účastníkům, že pomáhají 
vytvářet silnější a prosperující Středočeský 
kraj�

https://1url.cz/Br7N8
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Krajský úřad poskytuje obcím metodickou pomoc! 
Jedním z úkolů a povinností krajského úřadu je 
poskytovat metodickou a odbornou pomoc obcím, 
městům a městysům� Veškeré potřebné informace 
přinášíme od konce minulého roku v přehledné 
elektronické publikaci, která je zástupcům obcí 
v pravidelných intervalech zasílána� „Cílem 
bulletinu je shrnout a upozornit na metodiky 
k nově publikovaným právním předpisům ve Sbírce 
zákonů a další důležité informace, které jsou pro 
efektivní fungování obcí potřeba,“ vysvětluje 
ředitel KÚSK Honza Louška� 

V aktuálním čísle zazněly informace třeba 
k digitální technické mapě kraje, jednotnému 
informačnímu modelu budovy (BIM), 
veřejnoprávním smlouvám nebo k nejčastějším 

nedostatkům zjištěným při kontrolách výkonu 
přenesené působnosti obcí ze strany krajského 
úřadu�
Bulletin je najdete je stažení ZDE.

BULLETIN
Vážení představitelé obcí, měst 
a městysů Středočeského kraje, 
opět jsme pro vás připravili 
nové číslo bulletinu „Metodika 
obcím“. Doufáme, že i toto 
vydání vám bude nápomocno k 
lepší informovanosti zejména 
při výkonu přenesené působnosti 
vašich obcí.  
Pokud byste měli jakékoliv 
dotazy, podněty, výtky apod., 
uvítáme je na adrese: 
libansky@kr-s.cz.  
A nyní vám již představujeme  
aktuální číslo bulletinu.

číslo 2/2023

METODIKA
OBCÍM

24. 3. 2023 schválila Poslanecká 
sněmovna Parlamentu České 
republiky vládní návrh zákona, 
kterým se mění zákon č. 283/2021 
Sb., stavební zákon, ve znění zákona 
č. 195/2022 Sb., a některé další 
související zákony. Poslanecká 
sněmovna postoupila dne 11. 4. 2023 
návrh zákona Senátu, který by měl 
projednat předložený návrh do 11. 5. 
2023. 
Návrh zákona částečně potvrzuje 
dosavadní strukturu obecních 
stavebních úřadů. Obecními 
stavebními úřady jsou obecní úřady 
obcí s rozšířenou působností a dále 
pověřené obecní úřady a obecní úřady, 

které stanoví ministerstvo prováděcím 
právním předpisem. 
Krajský úřad je jednak nadřízeným 
úřadem pro obecní stavební úřady a 
zároveň bude příslušným pro vydání 
povolení pro vyjmenované stavby. 
Vznikne Dopravní a energetický 
stavební úřad podřízený ministerstvu 
dopravy, který bude mít na starosti 
významné dopravní a energetické 
stavby. Zákon by měl být účinný od 1. 
1. 2024. 
Odbor územního plánování a 
stavebního řádu připraví ve 4. čtvrtletí 
2023 porady pro obecní stavební úřady 
a úřady územního plánování. Hlavním 
tématem bude nový stavební zákon.

K 1. 1. 2023 nabyly účinnosti 
prováděcí předpisy ke stavebnímu 
zákonu, které zavádějí požadavky na 
jednotný standard územně plánovací 
dokumentace (novelizace vyhlášek 
č. 500/2006 Sb. a č. 501/2006 Sb. 
vyhláškou č. 418/2022 Sb.). Jednotný 
standard územních plánů stanoví 
požadavky na jednotnou datovou 
strukturu a grafické vyjádření vybraných 
částí územních plánů.

Co přinese jednotný standard územního 
plánu obcím?
l Kvalitní datové zpracování a možnost 
efektivního využití dat při následném 
rozhodování a pořizování změn.
l Zveřejnění a sdílení dat z územních 
plánů v rámci připravovaného národního 
geoportálu územního plánování.
Má obec povinnost mít územní plán 
v jednotném standardu?
l Územní plány pořizované od 1. 1. 2023 
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1. NOVÝ STAVEBNÍ ZÁKON

2. ÚZEMNÍ PLÁNY
2. 1.  Jednotný standard územních plánů

Dotace a fondy

PŘEHLED DOTACÍ A FONDŮ

STŘEDOČESKÝ FOND HEJTMANKY
Lhůta pro podávání žádostí o dotace je od 
15� února 2023 od 9:00 hodin do 30� listopadu 
2023 do 14�00 hodin, pro tematické zadání 
Zmírnění následků živelních katastrof, 
Humanitární pomoc a Pomoc v mimořádné 
nouzi od 15� února 2023 od 9:00 hodin do 29� 
prosince 2023 do 12:00 hodin�
Žádosti o dotace se podávají prostřednictvím 
centrální internetové aplikace�

Oprávnění žadatelé
TZ Podpora hejtmanky, Zmírnění následků 
živelních katastrof – právnické a fyzické 
osoby, obce nebo jejich svazky či sdružení
TZ Humanitární pomoc – obec, v případě 
vyhlášení stavu nebezpečí dle zákona č� 
240/2000 Sb, Krizový zákon, mohou být 
příjemci i právnické a fyzické osoby
TZ Pomoc v mimořádné nouzi – právnická 
osoba konající veřejnou sbírku

FOND CYKLISTICKÉ INFRASTRUKTURY
Poprvé v historii bude možné čerpat i na 
výstavbu cyklověží a cykloboxů� Radní 

schválili Program 2023 pro poskytování 
dotací z Fondu cyklistické infrastruktury� 
V dotačním fondu je pro letošek připraveno 
dvacet milionů korun� 
Žadateli nemusí být jen města a obce, ale 
i jejich sdružení a podpořeny mohou být 
projekty spolufinancované z jiných veřejných 
finančních zdrojů, třeba ze zmíněného SFDI� 
Dotace budou poskytovány i na stavby liniové 
cyklistické infrastruktury v koridorech 
dálkových nebo regionálních páteřních 
cyklotras v maximální výši pět milionů korun 
na jednu akci� Žadatel může podat jednu 
žádost z každého tematického zadání�
Termín pro podávání žádostí je stanoven od 
12� 5� 2023 do 20� 10� 2023�

FOND HOMOGENIZACE KRAJSKÉ 
DOPRAVNÍ INFRASTRUKTURY
Homogenizací se rozumí souvislé sjednocení 
vozovkového souvrství, při podélném nebo 
příčném uložení (následujícím souvisle 
za sebou) inženýrské sítě do pozemní 

komunikace a zasahující do vozovkového 
souvrství v polovině nebo přes polovinu 
pozemní komunikace, a to v tloušťce 
minimálně 50 mm�
Hlavní podstatou dotace a programu je 
homogenizace (optimalizace) vozovky 
pozemní komunikace ve vlastnictví 
Středočeského kraje ve smyslu souvislé 
opravy této vozovky v celé její šíři (uvedení 
vozovky do provozuschopného stavu) 
po zásahu ze strany obce při opravě, 
rekonstrukci či nové pokládce infrastruktury 
inženýrských sítí do pozemní komunikace�
Při uvádění vozovky do původního stavu 
v souvislosti s pokládkou či rekonstrukcí 
inženýrských sítí pod krajskou komunikací je 
tedy možné žádat o dotaci na homogenizaci 
druhé poloviny vozovky tak, aby byla 
vozovka opravena v celé šíři� Dotace 
je určená výhradně na homogenizaci 
silnic II� a III� třídy po provedení zásahu 
souvisejícího s pokládkou či úpravou 
inženýrských sítí obce� Homogenizace jako 

Prostřednictvím této centrální internetové 
aplikace je možné podávat žádosti o poskytnutí 
dotací prostřednictvím veřejnoprávní 
smlouvy podle VŠECH Pravidel a Programů pro 
poskytování dotací z rozpočtu Středočeského 
kraje� CENTRÁLNÍ INTERNETOVÁ APLIKACE�

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/1449
https://dotace.kr-stredocesky.cz/ku-dotace-application/
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taková by měla bezprostředně navazovat na 
zásah do inženýrských sítí�
Na fond jsou přidělené prostředky v hodnotě 
75 000 000 Kč, přičemž je možné získat 
až 850 Kč na m2 druhé poloviny vozovky 
a o dotaci mohou žádat obce a svazky obcí ve 
Středočeském kraji�
Při zásahu do silnic II� a III� třídy v důsledku 
pokládky či rekonstrukce inženýrských sítí 
má obec možnost zažádat o dotaci z Fondu 
homogenizace krajské dopravní infrastruktury� 
V případě schválení dotace je realizátorem 
homogenizace samotná obec, která vysoutěží 
zhotovitele pro vozovku v celé šíři� Krajská 
správa a údržba silnic Středočeského kraje, 
p�o� pak je účastna na předání stavby, na 
kontrolních dnech stavby a na převzetí hotové 
stavby, zároveň kontroluje kvalitu vozovky� 
Výhody jsou, že zhotovitel vozovky je jeden, 
homogenizace se provádí v návaznosti 
na opravu vozovky zasažené pokládkou či 
rekonstrukcí inženýrských sítí, podmínky 
jsou pevně dané a stejné pro všechny obce ve 
Středočeském kraji�
Žádosti se podávají elektronicky na adrese 
http://dotace.kr-stredocesky.cz, a to
od 30. 3. 2023 od 9:00 hodin do 30. 9. 
2023 do 14:00 hodin.
Přičemž povinné přílohy k žádosti jsou:
1) Smlouva o opravě, rekonstrukci či nové 
pokládce infrastruktury inženýrských sítí 
pod pozemními komunikacemi v majetku 
Středočeského kraje včetně rozpočtu této 
původní akce, na kterou navazuje projekt 
homogenizace�
2) Smlouva o souvislé opravě dotací dotčené 
vozovky v celé její šířce, či dodatek původní 
smlouvy o opravě, rekonstrukci či nové 
pokládce infrastruktury inženýrských sítí 
pod pozemními komunikacemi v majetku 
Středočeského kraje, který obsahuje zajištění 
souvislé opravy dotací dotčené vozovky 
v celé její šířce, včetně rozpočtu, který 
obsahuje uznatelné náklady projektu dle čl� 
3 odstavce 8 písm� h� Programu� Tato povinná 
příloha se nemusí dodávat v případě, že její 
podstata je již součástí přílohy č� 1 včetně 
rozpočtu projektu homogenizace�
3) Rozpočet projektu, který obsahuje 
uznatelné náklady projektu, pokud rozpočet 
není součástí povinné přílohy č� 1 nebo č� 2�
4) Kladné stanovisko Krajské správy a údržby 
silnic Středočeského kraje, p�o� ke stavební 
akci, jejíž podstatou je dotace Programu dle 
článku 3 odstavce 7 písm� a)�
5) Plná moc v případě zastoupení�
Žádosti posuzuje Odbor dopravy ve 
spolupráci s Krajskou správou a údržbou 
silnic, p�o�, a to na základě souladu s kritérii 
fondu, a jsou následně schvalovány 
chronologicky podle data přijetí�
50 % předpokládané výše dotace bude 

proplaceno po schválení a zbytek po dokončení 
realizace homogenizované vozovky�

STŘEDOČESKÝ FOND PODPORY VČASNÉ 
PŘÍPRAVY PROJEKTŮ EU 2021+ A NIP
Fond podpory včasné přípravy projektů 
EU 2021+ a NIP je administrován Odborem 
řízení dotačních projektů Krajského úřadu 
Středočeského kraje�
Počet podaných žádostí jedním žadatelem 
v rámci Programu není omezen�
Lhůta pro podání žádostí je stanovena od 
1� 2� 2023 od 9:00 hodin do 15� 12� 2023 do 
15:00 hodin�

STŘEDOČESKÝ FOND OBNOVY VENKOVA 
2021-2024 PRO OBCE DO 2000 OBYVATEL
Žádosti o poskytnutí dotace je možné 
podávat od 1� dubna 2021 od 9:00 hodin do 
28� června 2024 do 14:00 hodin�
Způsob podání žádosti o dotace a její 
povinné přílohy stanovuje „Metodický pokyn 
k podávání žádostí o dotace prostřednictvím 
veřejnoprávní smlouvy“, který je nedílnou 
součástí Programu�

PROGRAM NA PODPORU INFORMAČNÍCH 
CENTER STŘEDOČESKÉHO KRAJE PRO ROK 
2023
V souladu s usnesením Zastupitelstva 
Středočeského kraje č� 046-04/2021/ZK ze 
dne 22� 2� 2021 vyhlašuje radní pro oblast 
kultury, památkové péče a cestovního ruchu 

Mgr� Václav Švenda Program na podporu 
informačních center Středočeského kraje 
pro rok 2023 z rozpočtu Středočeského kraje 
(dále jen „Program“)�
Žádost o dotaci je nutné podat:
• v písemné papírové podobě na formuláři 
uvedeném v Příloze č� 2, a to včetně 
povinných příloh, žádost musí být doručena 
do podatelny Krajského úřadu Středočeského 
kraje, Zborovská 11, Praha 5, PSČ 150 21 
v zalepené obálce, a to nejdéle do konce 
lhůty pro podávání žádostí;
a zároveň v elektronické podobě na USB 
flash/ CD

STŘEDOČESKÝ KRAJ VE SPOLUPRÁCI SE 
STŘEDOČESKÝM INOVAČNÍM CENTREM 
OFICIÁLNĚ PŘEDSTAVUJE NOVÝ DOTAČNÍ 
PROGRAM VĚDA V PRAXI OBCÍ
Detailní informace o tom, jak se mohou 
města a obce do programu přihlásit, najdou 
na webu Věda v praxi obcí (www.s-ic.cz)�
Program byl oficiálně vyhlášen 11� 3� 2023, 
příjem žádostí byl spuštěn 3� 4� 2023 a bude 
otevřen až do 31� 10� 2023�
Jak program funguje: Před podáním žádosti 
je nutné absolvovat dvoukolovou konzultaci 
se zaměstnancem SIC�
Detailní informace o tom, jak se může 
vaše obec do programu přihlásit, najdete 
v dokumentech výzvy (https://s-ic.cz/cs/)�
Minimální výše podpory na jeden projekt je 
100�000 Kč a maximální výše 200�000 Kč, 
přičemž dotace se poskytuje ve výši až 100 % 
ze způsobilých výdajů� Výše celkových výdajů 
na projekt přitom není omezena� 
Harmonogram programu
I� výzva: program bude oficiálně vyhlášen 
11� 3� 2023, příjem žádostí bude spuštěn 
3� 4� 2023 a bude otevřen až do 31� 10� 2023
II� výzva: příjem žádostí bude spuštěn 
1� 4� 2024 a bude otevřen až do 31� 10� 2024
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DOTACE NEPOSKYTOVANÉ STŘEDOČESKÝM KRAJEM
DOTACE PRO OBCE DO 5 000 OBYVATEL NA ÚZEMNÍ PLÁN 
V JEDNOTNÉM DIGITÁLNÍM STANDARDU
Ministerstvo pro místní rozvoj s účinností ke dni 14� března 2023 
vyhlásilo výzvu k předkládání žádostí do programu 117 55 Podpora 
územně plánovacích činností obcí 2023+, podprogramu Podpora územně 
plánovacích dokumentací obcí, na dvě dotační aktivity „Územní plán – 
jednotný standard“ a „Změna územního plánu – jednotný standard“�
Obce mají povinnost od prvního ledna převést v případě změny svůj 
územní plán do jednotného digitálního standardu� MMR za tímto účelem 
pro obce do 5 tisíc obyvatel připravilo dotace v celkové výši 90 milionů 
korun� Žádat mohou o podporu na zpracování nového územního plánu 
nebo převod toho stávajícího do jednotného standardu�
Zahájení příjmu žádostí: 14� března 2023
Datum a hodina ukončení příjmu žádostí: 31� října 2023 12:00 hod�
Oprávněnými žadateli o dotaci v rámci této výzvy jsou obce na území 
ČR, které mají 5000 obyvatel nebo méně� V případě první aktivity dotace 
dosahuje až 80 % uznatelných nákladů na zpracování, max� ale 500 
tisíc korun na jeden územní plán� U druhé dotační aktivity podpora 
může pokrýt až 90 % nákladů na zpracování dokumentace v jednotném 
standardu, maximálně ale 250 tisíc korun na jednu změnu územního 
plánu� Text a podmínky výzvy jsou k dohledání zde: Ministerstvo pro 
místní rozvoj ČR – Územní plán 2023 (mmr.cz).
Ministerstvo pro místní rozvoj také zřídilo webovou stránku Ministerstvo 
pro místní rozvoj ČR – Jednotný standard územně plánovací 
dokumentace (mmr.cz), kde jsou soustředěny veškeré informace 
k jednotnému standardu včetně nejčastějších otázek a odpovědí�  

OBCE MOHOU ŽÁDAT O DOTACI NA PODPORU 
ARCHITEKTONICKÝCH A URBANISTICKÝCH SOUTĚŽÍ. 
PŘIPRAVENO MÁME 5 MILIONŮ KORUN
Ministerstvo pro místní rozvoj vyhlašuje výzvu k předkládání žádostí 
o dotaci na podporu architektonických a urbanistických soutěží obcí� 
Využívání těchto soutěží patří mezi způsoby, jak obce mohou zlepšit 

kvalitu a atraktivitu vystavěného prostředí� Pro žadatele je připraveno 
celkem 5 milionů korun� Žádost o dotaci mohou obce podávat od 
dnešního dne�
„Oproti mnoha zemím se architektonické a urbanistické soutěže využívají 
v České republice málo� Vypisovatele soutěží často odrazují náklady na 
ceny a odměny v soutěžích� Na to reaguje Program architektonických 
a urbanistických soutěží 2023+, který umožní dotování části těchto 
nákladů,“ uvedl místopředseda vlády pro digitalizaci a ministr pro místní 
rozvoj Ivan Bartoš�
MMR vyhlašuje kolovou výzvu v podprogramu Architektonické 
a urbanistické soutěže obcí, který je součástí programu Podpora 
architektonických a urbanistických soutěží 2023+� Jejím cílem je vést 
obce k častějšímu využívání architektonických a urbanistických soutěží 
a přispět ke kvalitě staveb, veřejných prostranství a prostředí� Zároveň 
výzva napomůže plnit příslušná opatření Politiky architektury a stavební 
kultury ČR�
Výzva je zaměřena na podporu uspořádání architektonických 
a urbanistických soutěží obcí v souladu se Soutěžním řádem České 
komory architektů� Podpora se poskytuje ve formě dotace na konkrétní 

Když čistší vzduch cítíte i vidíte aneb „kotlíková“ dotace má smysl…
Každý z nás chce žít v čistém životním prostředí� 
Znečištění ovzduší ale představuje jeden 
z největších problémů současnosti� Dýchání 
čistého vzduchu stojí v cestě hlavně lokální 
topeniště, jakými jsou kamna nebo staré kotle 
na pevná paliva� Výměna starého kotle za nový 
ekologičtější zdroj je ale poměrně finančně 
náročná záležitost a řada lidí ji proto odkládá� 
Naštěstí existuje dotační program Výměna 
zdrojů tepla na pevná paliva, díky kterému 
může mnoho domácností přejít na moderní 
ekologičtější vytápění� O tom, jak velký  přínos 
pro čistotu ovzduší představuje výměna starého 
uhelného kotle za nový ekologičtější zdroj, by 
mohl vyprávět každý, jehož soused takovou 
výměnu udělal� Je to rozdíl, který vidíte i cítíte� 

V letech 2011 až 2021 klesl ve Středočeském 
kraji počet lokálních topenišť využívajících 
jako hlavní zdroj energie uhlí, koks nebo 
uhelné brikety téměř na polovinu, z původního 
celkového počtu 78 826 od něj upustilo 26 581 
domácností� Velkou měrou k tomu přispěly právě 
takzvané kotlíkové dotace, které má na Krajském 

úřadu na starosti Odbor řízení dotačních 
projektů� Od roku 2015 do května 2023 bylo 
proplaceno přes 16 000 žadatelů, kteří potěšili 
své sousedy i sebe tím, že přešli na ekologičtější 
způsob vytápění� 

Zatímco v prvních dvou výzvách mezi lety 2015 
až 2019 byly ještě předmětem podpory i kotle 
kombinované, tedy na uhlí i biomasu, ve třetí 
výzvě spuštěné v roce 2019 už jsou podporována 
pouze tepelná čerpadla, kotle na biomasu 
a plynové kotle� Skvělou zprávou je, že právě 
o tepelná čerpadla, která jsou nejekologičtější 

volbou, byl ve třetí výzvě největší zájem� V číslech 
to znamená, že z celkového počtu 7 608 dosud 
proplacených žádostí bylo instalováno 5 055 
tepelných čerpadel� Dále bylo pořízeno 1 249 
kotlů na biomasu a 1 304 plynových kotlů� Nyní 
probíhá závěrečná administrace v pořadí již 
čtvrté výzvy, která nově cílí na nízkopříjmové 
domácnosti� V jejím rámci je plánovaná výměna 
přibližně 1 800 kotlů na pevná paliva� 
Pátá výzva pak bude spuštěna letos v září 
a odhaduje se, že pokryje přibližně 1 300 
žadatelů� Podmínky pro pátou výzvu budou známy 
na konci června a žadatelé si tak budou moci včas 
připravit všechny nezbytné podklady k žádosti� 
Díky kotlíkovým dotacím tak Středočeši na 
řadě míst v období topné sezóny dýchají čistší 
vzduch a je jisté, že v nadcházejících letech se 
kvalita ovzduší ještě o něco zlepší�

https://mmr.cz/cs/narodni-dotace/podpora-uzemniho-planovani-a-architektonickych-u/uzemni-plany-pro-obce/uzemni-plan-a-zmena-uzemniho-planu-2023
https://mmr.cz/cs/narodni-dotace/podpora-uzemniho-planovani-a-architektonickych-u/uzemni-plany-pro-obce/uzemni-plan-a-zmena-uzemniho-planu-2023
https://www.mmr.cz/cs/ministerstvo/stavebni-pravo/stanoviska-a-metodiky/stanoviska-odboru-uzemniho-planovani-mmr/2-uzemne-planovaci-dokumentace-a-jejich-zmeny/jednotny-standard-uzemne-planovaci-dokumentace
https://www.mmr.cz/cs/ministerstvo/stavebni-pravo/stanoviska-a-metodiky/stanoviska-odboru-uzemniho-planovani-mmr/2-uzemne-planovaci-dokumentace-a-jejich-zmeny/jednotny-standard-uzemne-planovaci-dokumentace
https://www.mmr.cz/cs/ministerstvo/stavebni-pravo/stanoviska-a-metodiky/stanoviska-odboru-uzemniho-planovani-mmr/2-uzemne-planovaci-dokumentace-a-jejich-zmeny/jednotny-standard-uzemne-planovaci-dokumentace
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soutěž, a to pouze na dílčí část celkových nákladů soutěže, konkrétně na 
ceny a odměny uvedené v soutěžních podmínkách� O dotaci mohou žádat 
výhradně obce, pokud vyhlásí veřejnou soutěž�
Ve výzvě resort celkem připravil 5 milionů korun� Podpora bude 
poskytována až do výše 
50 % souhrnné výše cen a odměn uvedených v soutěžních podmínkách, 
maximálně však do výše 400 000 Kč na jednu soutěž, a to i v případě 
dvoufázových soutěží� Příjem žádostí MMR ukončí 31� května 2023 ve 
12:00 hodin�
 
DOTACE NA REGENERACI BROWNFIELDŮ Z NÁRODNÍHO PLÁNU 
OBNOVY STÁLE VE HŘE
Přestože velká část finančních prostředků alokovaných v rámci 
komponenty 2�8 Revitalizace území se starou stavební zátěží Národního 
plánu obnovy, která je zaměřena na regeneraci brownfieldů, již našla 
své příjemce, Ministerstvo pro místní rozvoj zvažuje v dohledné době 
vyhlášení dalších výzev� Obce a města, které doposud nepožádaly, tak 
dostanou další příležitost získat dotaci z Národního plánu obnovy na 
regeneraci brownfieldů� 
Předpokládá se vyhlášení druhé výzvy v rámci 2�8�2 Investiční podpora 
regenerace brownfieldů ve vlastnictví obcí a krajů pro nepodnikatelské 
využití a patrně i v rámci 2�8�1 Investiční podpora regenerace 
specifických brownfieldů (pro velké tzv� specifické brownfieldy)� Jedním 
z kritérií hodnocení je připravenost projektu� Své dotazy ohledně dotací 
z Národního plánu obnovy (NPO, 2�8), příp� dalších dotací na regeneraci 

brownfieldů ve Středočeském kraji mohou zájemci konzultovat na 
tel� čísle 725 397 428� Další informace ohledně NPO viz
https://www.planobnovycr.cz/
 
ZELENĚJŠÍ MĚSTA ODOLNÁ PROTI HORKU A SUCHU. NA PODPORU 
ZELENÉ INFRASTRUKTURY MMR PŘIPRAVILO PŘES 6 MLD. KORUN
Na revitalizaci zelených prostranství, ale i snížení dopadů klimatických 
změn ve městech a obcích cílí tři výzvy Integrovaného regionálního 
operačního programu (IROP)� Žadatelé získají podporu například na 
výsadbu stromů, projekty zaměřené na hospodaření se srážkovou vodou 
anebo třeba na ježčí příbytky� Cílem je revitalizovat, modernizovat 
a zvýšit dostupnost stávajících veřejných prostranství nebo vznik nových 
na nevyužívaných plochách� Podpořené budou také projekty zaměřené na 
hospodaření se srážkovou vodou a další řešení, která přispějí k zadržování 
vody ve městech a obcích� To vše může ve výsledku snížit dopady 
klimatických změn, které se zejména ve městech projevují vznikem 
tepelných ostrovů a nedostatkem vody�
Dotace na podporu zelené infrastruktury lze využít na výsadbu stromů, 
pokládku zasakovací dlažby, mlhoviště, kašny, řešení akumulace srážkové 

vody nebo vytvoření vodních ploch� Žadatelé mohou dále získat příspěvky 
na zachování biologické rozmanitosti nebo postavení pítek, krmítek, 
ptačích budek a útočišť pro další živočichy�
Výzvy povedou k rozšiřování a zkvalitňování zelených prostranství 
a vodních ploch v obcích a ke zvyšování biodiverzity� 63. výzva IROP 
je určena pro projekty na území méně rozvinutých regionů a jsou v ní 
k dispozici téměř 2 miliardy korun z Evropského fondu pro regionální 
rozvoj (EFRR)� Stejnou částku obsahuje 64. výzva IROP, která je určena 
pro projekty na území přechodových regionů� Žadatelé z více rozvinutých 
regionů mohou čerpat ze 65. výzvy, kde je připraveno přes 2,5 miliardy 
korun z EFRR�

Kategorie regionů jsou dostupné na webových stránkách IROP, kde je 
zároveň možné sledovat informace k semináři pro žadatele a příjemce�
 
NOVÉ DOTACE PRO ENERGETICKÉ ÚSPORY VEŘEJNÝCH BUDOV. 
MŽP OD DUBNA SPOUŠTÍ DVĚ DOHROMADY PĚTIMILIARDOVÉ 
VÝZVY
Ministerstvo životního prostředí přichází v Operačním programu Životní 
prostředí (OPŽP) s novinkou pro oblast šetření energiemi� Tentokrát 
nabídne dotaci na komplexní úsporné projekty na veřejných budovách� 
Ty umožní školám, nemocnicím, obecním úřadům a dalším veřejným 
budovám získat finanční prostředky na zateplení, modernizaci vnitřního 
osvětlení, instalaci fotovoltaiky, zelené střechy i systémy pro zachytávání, 
úpravu a rozvod srážkových a šedých vod nebo dobíjecí stanici pro 
elektromobily� Příjem žádostí byl u těchto výzev zahájen na začátku 
dubna�

https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/63vyzvairop
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/64vyzvairop
https://irop.mmr.cz/cs/vyzvy-2021-2027/vyzvy/65vyzvairop
https://irop.mmr.cz/cs/irop-2021-2027/kategorie-regionu
https://irop.mmr.cz/cs/zadatele-a-prijemci/kalendar-akci/seminare-irop-21-27/63-64-65-vyzva-IROP-Zelena-infrastruktura-30032023
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Aktuality

Předcházet nedostatku volných míst nejen na středních školách chtějí 
do budoucna Praha a Středočeský kraj ještě intenzivnějším sdílením dat 
a společným navrhováním kapacit školských zařízení� Obě samosprávy 
budou také společně postupovat v otázkách nastavení systému financování 
školských zařízení� Ministerstvo pro místní rozvoj ČR (MMR) chce podpořit 
výstavbu nových škol podporou kvalitnějšího územního plánování� 
Praha a Středočeský kraj chtějí společně postupovat například při nastavování 

systému financování mateřských, základních, středních, ale i speciálních škol 
či dětských domovů� „Praha má hned několik připravených projektů, které by 
přispěly k navýšení kapacit ve školách, se schváleným územním rozhodnutím, 
ale kvůli nedostatku financí nemůže přistoupit k realizaci. Musíme do budoucna 
úzce spolupracovat mezi hlavním městem a Středočeským krajem nejen v oblasti 
sdílení dat a digitalizace, ale také financování,“ říká Antonín Klecanda, radní hl� 
m� Prahy pro oblast školství a sportu�
Do budoucna by podle něho měla být například výstavba nových 
developerských projektů podmíněna i vznikem související infrastruktury 
zajišťující odpovídající občanskou vybavenost, včetně škol� Inspirací může 
být v tomto ohledu například sousední Rakousko, kde jednotlivé spolkové 
země legislativně regulují územní plánování podle lokálních potřeb� Díky 
tomu v Rakousku aktuálně s výjimkou nejmladších dětí nemají problémy 
s kapacitami školských zařízení v okolí velkých měst�
„Chceme za Prahu a Středočeský kraj navrhnout nové kapacity škol a vycházet 
i ze společných dat, například ohledně poptávky po konkrétních školách, která 
budeme ještě intenzivněji sdílet. Vyjdeme z nich i při modernizaci oborové 
struktury středních škol,“ připojuje se Milan Vácha, radní pro oblast vzdělání 
a sportu Středočeského kraje�

Nastavit adekvátně kapacitu škol pomůže ještě užší spolupráce Prahy a Středočeského kraje se státem

Středočeský kraj je dlouhodobě zapojen do 
akce „Obědy do škol“�  Cílem projektu, který 
zastřešuje Ministerstvo práce a sociálních věcí, je 
zabezpečit bezplatné školní stravování pro děti 
ve věku od 2 do 26 let ze sociálně slabých rodin 
na základních a středních školách, speciálních 
školách, konzervatořích, ale i na internátech nebo v 
domovech mládeže� 
Díky projektu dochází ke zlepšování podmínek 
pro řádný průběh školní docházky žáků a snižuje 
se riziko případného sociálního vyloučení� „Je 
smutné, že v dnešní době v České republice jsou 
děti, které nemohou chodit do školní jídelny, a 
tím pádem obvykle ani do družiny, protože rodiče 

nemají na zaplacení oběda, nebo ho prostě platit 
nechtějí. Takové děti nemají energii, bývají často 
nemocné a navíc jsou vyloučené z kolektivu, což 
se promítá do jejich dalšího vývoje. Proto jsem 
rád, že Středočeský kraj v roli koordinátora těmto 
dětem může pomoci k lepšímu životu,“ uvedl 
náměstek pro oblast financí a dotací Michael 
Kašpar�
Finanční prostředky poskytne kraj přímo školám, 
které se zapojí do projektu a poskytují nebo 
zajišťují stravování dětem, žákům a studentům ve 
věku 2-26 let ve školních letech 2023-2025� „Školy 
se snažíme oslovovat prostřednictvím obcí, přičemž 
naše krajská zařízení mají informace přímo od nás. 

Pokud má škola zájem se do projektu zapojit, stačí, 
když se nám ozve. My už společně s ní vyřídíme 
všechno potřebné,“ dodává náměstek Kašpar�

Díky projektu Obědy do škol má denně teplý oběd přes tisíc středočeských dětí

Spolu s Centrem dopravních služeb policisté kontrolovali a vážili kamióny 
na novém stanovišti v Dobrovízi zřízeném právě pro tyto účely�  Kamionová 
doprava je nedílnou součástí každodenního života na silnicích a dálnicích 
Česka� Na nich se ale mnohdy pohybují soupravy přetížené, které poškozují 
komunikace, ale jsou i ohrožením pro další motoristy� 
Ve spolupráci s Krajskou správou a údržbou silnic Středočeského kraje 
a Krajským úřadem Středočeského kraje bylo vytipováno a upraveno pro 
potřeby policie vážní místo v katastru obce Dobrovíz, mezi dálnicemi D6 a D7� 
Nové stanoviště by mělo být do budoucna technicky upraveno i pro potřeby 
Celní správy (rentgenování vozidel), osvětleno a vytvořeno zázemí pro službu 
konající policisty�
Vážní místo bylo oficiálně „otevřeno“ pro kontrolu kamionové dopravy za 
účasti náměstka ředitele policie Středočeského kraje plk� Reného Petáka, 
vedoucího odboru služby dopravní policie plk� Zdeňka Štěpánka, náměstka 
hejtmanky pro silniční dopravu Karla Bendla a zástupce Krajské správy 
a údržby silnic Karla Motala, vedoucího oblasti Kladno� 
Středočeská policie využívá k vážení kamionů dva vozy značky Mercedes Benz 
typu Sprinter pořízené z daru Středočeského kraje, první v roce 2018, druhý 
obdrželo Krajské ředitelství policie Středočeského kraje v roce 2021� Oba 

vozy jsou vybaveny technikou potřebnou k vážení vozidel, a to jak metodou 
stacionární, tak i dynamickou� Uvnitř je také speciální technika sloužící 
k okamžitému vyhodnocování a zpracování provedených kontrol� Od roku 
2018 do současnosti se díky této speciální technice podařilo středočeským 
policistům zkontrolovat na dva tisíce vozidel a vybrat kauce za více než 
dvanáct milionů korun�

V Dobrovízi je nové stanoviště k vážení kamionů
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Samopše, Kondrac, Sulice a Chýně. Obyvatelé těchto obcí třídili loni 
nejlépe v celém Středočeském kraji
67,7 kilogramu – v průměru tolik papíru, skla, 
plastů, kovů a nápojových kartonů vytřídil 
každý obyvatel Středočeského kraje v roce 
2022� Meziročně si tak Středočeši připsali 
zlepšení skoro o 1 kg� Nejlepší obce v 18� 
ročníku soutěže My třídíme nejlépe 2022 
ocenili zástupci společnosti EKO-KOM a 
Středočeského kraje�
Jako vždy byly do soutěže všechny 
středočeské obce zapojené do systému EKO-
KOM� Podle počtu obyvatel byly rozděleny 
do čtyř velikostních skupin a hodnocení 
proběhlo na základě dat z čtvrtletních 
výkazů, které obce systému EKO-KOM 
pravidelně poskytují� Hlavním kritériem 
v soutěži bylo opět množství vytříděného 
plastu, papíru, skla a kovů v kilogramech 
připadající na jednoho obyvatele� Plusové 
body pak soutěžící získávají za sběr 

nápojového kartonu a za sběr papíru 
ostatními způsoby sběru�
„Děkuji všem Středočechům za to, že třídí 
odpad, a děkuji i starostům obcí, kteří k 
třídění ve svých obcích dokážou občany 
motivovat. Třídění má smysl a významně 
snižuje množství směsného komunálního 
odpadu uloženého na skládky. To bude 
důležité i do budoucna, kdy podle zákona 
bude potřeba dosáhnout ještě vyššího procenta 
vytříděných složek, než máme dosud,“ uvedla 
krajská radní pro oblast životního prostředí a 
zemědělství Jana Skopalíková�
V soutěži obcí my třídíme nejlépe 2022 v 
kategorii nejmenších obcí, do 299 obyvatel, 
zvítězila obec Samopše a sesadila tak z 
pomyslného trůnu Třebsko� Na třetí příčce 
skončily Bukovany�
V kategorii 300 až 999 obyvatel vystoupala 

nejvýš obec Kondrac� Stříbro patří obci Horní 
Bezděkov a na třetím místě se umístila obec 
Klučenice�
V kategorii 1 000 až 2 999 obyvatel obhájila 
loňské vítězství obec Sulice� Loňský bronz 
vyměnila za stříbro obec Lety a ze třetího 
místa se raduje obec Drahelčice�  
V kategorii největších obcí, nad 3 000 
obyvatel, dosáhla na zlato obec Chýně� Na 
stříbrný stupínek vystoupal Mníšek pod Brdy 
a bronz bere obec Hostivice�
AOS EKO-KOM připravil tentokrát pro 
oceněné obce pamětní kovovou minci�  Od 
Středočeského kraje obdrží nejlepší obce dle 
umístění šek na 60 000, 40 000 a 20 000 Kč�
Výsledky soutěže MY TŘÍDÍME NEJLÉPE 2022
kategorie Obce do 299 obyvatel:
Samopše
Třebsko
Bukovany

kategorie Obce 300 - 999 obyvatel:
Kondrac
Horní Bezděkov
Klučenice

kategorie Obce 1 000 – 2 999 obyvatel:
Sulice
Lety
Drahelčice

kategorie Obce nad 3 000 obyvatel:
Chýně
Mníšek pod Brdy
Hostivice

Středočeský kraj se podílí na záchraně pstruha obecného potočního, v říčkách je nová násada
Na 11 tisíc malých pstruhů obecných potočních dnes a včera 
rybáři vypustili do říček na Mnichovohradišťsku, Příbramsku, 
Mělnicku i Benešovsku� Jde o další plánovanou podporu stávající 
populace pstruha obecného a její rozvoj v rybářských revírech ve 
Středočeském kraji� Projekt Českého rybářského svazu podpořili 
krajští radní loni v září a schválili poskytnutí dotace ve výši 150 
000 korun na nákup násady�
„Pstruh obecný potoční býval běžnou rybou, která bohužel z vodních 
toků mizí. Možnou záchranou druhu je opakované vysazení nové 
násady. Právě touto cestou se vydal Středočeský územní svaz Českého 
rybářského svazu ve spolupráci se Středočeským krajem. V regionu 
je několik vhodných lokalit, kde by nová populace pstruha měla 
dobře prosperovat. Dohromady bylo vypuštěno zhruba 11 000 kusů 
pstruha,“ uvedla krajská radní pro oblast životního prostředí a 
zemědělství Jana Skopalíková�
Lokality byly vybrány s ohledem na vhodné podmínky� Tou nejdůležitější 
je celoroční dostatek vody� Ideální stav každé vyvážené populace 
spočívá v zastoupení všech věkových ročníků daného druhu� Rybáři 
proto postupně během několika let vysadí roční a dvouletou násadu 
o minimální kusové velikosti 15 cm� Tím by mělo dojít k vytvoření 
reprodukceschopného generačního hejna pstruha obecného potočního�

„Středočeský kraj spolupracuje na zachování populací původních 
druhů a vyváženého společenstva ryb dlouhodobě. V minulých letech 
se podporovaly populace reofilních ryb, nyní je to pstruh obecný 
potoční. Věřím, že projekt, který potrvá do roku 2024, přispěje ke 
stabilizaci a rozšíření tohoto druhu v našem regionu,“ uzavřela Jana 
Skopalíková� 
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Středočeské kulturní léto i v letošním roce nabídne divákům pestré 
spektrum kulturních zážitků umocněných nevšedními lokacemi 
hradů, zámků, historických vil či skanzenů� Středočeské kulturní 
léto zahájí 15� června hudební komedie Figaro v zahradách zámku 
Středočeského muzea v Roztokách u Prahy� Celkem proběhne 42 akcí 
na 21 místech Středočeského kraje� Kulturní akce potrvají do konce 
září tohoto roku�
Letošní akce Středočeského kulturního léta navazují na úspěšné 
předchozí ročníky� Radní pro oblast kultury, památkové péče 
a cestovního ruchu Václav Švenda představuje stálice i novinky 
letošního roku: „ V letošním roce byl program sestaven z podnětů 
jednotlivých příspěvkových organizací, které vycházely ze zkušeností 
z předchozích let. A diváci si opravdu mají z čeho vybírat! Kromě divácky 
nejúspěšnějších představení, jako například opera Rusalka v lokacích 
nádherného parku u Památníku Antonína Dvořáka ve Vysoké u Příbramě, 
se mohou diváci těšit i na několik novinek. Připravena jsou například 
speciální divadelní představení pro děti, filmové fanoušky pro změnu 
potěší varianty letního kina v úchvatných prostorách hradních nádvoří 
či zahrad. A připravena jsou i speciální představení, například na nádvoří 
Středočeské vědecké knihovny v Kladně budou moci diváci zhlédnout 
představení performativní autorské poezie, tzv. Slam Poetry. Opravdu je 
na co se těšit!“

Již tradičně si všechna divadelní, hudební i ostatní vystoupení 
budou moci diváci užít v nádherných venkovních kulisách hradů 
a zámků, v zahradách, parcích či v areálech historických skanzenů� 
„Středočeské kulturní léto má „do děje“ vtáhnout všechny diváky, 
pobavit je a dopřát jim nevšední kulturní zážitek. Zároveň chceme 
diváky pozvat na místa, na která by se jinak nevydali, a možná se kromě 
kulturního zážitku nechají zlákat i k poznávání dalších krás středních 
Čech,“ uvádí radní Švenda�  Kompletní program, ale například i tipy 
na výlety v lokalitách, kde se kulturní události konají, jsou přehledně 
umístěné na stránkách www.stredoceskekulturnileto.cz� Informace 
naleznou zájemci také na facebookové stránce� 
Středočeský kraj připravuje pro návštěvníky opět zábavní kvízy 
a soutěže� Sledujte naše sociální sítě facebook a Instagram, ať 
vám nic neunikne� Těšíme se na vás na akcích kulturního léta nebo 
i jinde ve Středočeském kraji� A nezapomeňte se s námi podělit o své 
zážitky a fotografie z vašich výletů� Přejeme vám krásné léto plné 
nevšedních zážitků!
#stredoceskékulturnileto  #rozehrajtetosnami

Rozehrajte to s námi aneb #stredoceskekulturnileto 2023

Středočeský kraj udělal další krok ve 
vyhodnocení veřejných zakázek na dopravní 
obslužnost� Radní poslali do závěrečné fáze 
druhou vlnu výběru autobusových dopravců� 
Ti budou od 1� prosince 2024 zajišťovat 
dopravní obslužnost po dobu deseti let� V této 
vlně se vyhodnotilo celkem osm oblastí�  
Návrh ještě musí schválit krajští zastupitelé 
a pražští radní� Dopravce z první vlny schválili 
krajští radní i zastupitelé v dubnu�

Středočeský kraj zaplatí mezi roky 2024 
a 2034 za dopravní obslužnost autobusy 
ve vybraných částech kraje více než 5,44 
miliardy korun� Radní projednali návrh 
vybraných uchazečů z druhé vlny výběrových 
řízení na dopravní obslužnost autobusy 
a doporučili ho schválit i zastupitelům� „Jde 
o dopravce, kteří obstarají oblasti Stochovska, 
Štěchovicka, Jílovska, Voticka, Brandýska, 
Sázavska, Kutnohorska a Poděbradska. Pět 

oblastí bylo zadáno ve společném zadání 
spolu s hlavním městem Prahou, tři oblasti 
jsme soutěžili jako výhradní zadavatel. 
V tomto případě jde o Sázavsko, Kutnohorsko 
a Poděbradsko,“ jmenuje Petr Borecký, radní 
pro oblast veřejné dopravy�
Zadávací řízení na nové smlouvy o veřejných 
službách probíhají ve čtyřech vlnách 
a v každé z nich bylo soutěženo 8 až 10 
oblastí� Předložené nabídky jsou hodnoceny 

Radní projednali výběr autobusových dopravců, kteří byli vyhodnoceni 
v druhé vlně veřejných zakázek k veřejné linkové dopravě 

Info z dopravy
Vybrané kontakty z odboru dopravy:

 Veřejná mobilita  Silniční hospodářství
  Veřejná doprava 257 280 822 Nákladní doprava + dopravci 257 280 709
 Železniční doprava 257 280 822 Dopravně správní agendy 257 280 106
 P + R  257 280 541 Pozemní komunikace 257 280 717
 Cyklodoprava 257 280 541 Zimní údržba 257 280 717
 ISDK 720 025 631 KSÚS 702 265 035  
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Intenzivnější čištění a aktivnější hlídání odstavených souprav, to jsou první 
kroky, které mají přispět k lepší kultuře cestování ve vlacích Českých drah� 
„Graffiti je velký problém zejména ve velkých aglomeracích, jako je Praha 
a střední Čechy nebo Brno a okolí, proto jsme se společně s objednavateli 
dopravy rozhodli intenzivně pracovat na jeho odstraňování. Připravujeme 
také další opatření, jak znečišťování našich vlaků zabránit. Jeden z prvních 
kroků je rozšířené čištění jednotek CityElefant,“ popisuje Jiří Ješeta, člen 
představenstva a náměstek generálního ředitele ČD pro osobní dopravu, 
a dodává: „Dalším důležitým krokem je aktivnější střežení míst, kde k 
útokům nejčastěji dochází. K dispozici máme nově i hlídky se psy.“ 
Během uplynulého víkendu vyčistili provozní zaměstnanci od graffiti 
celkem sedm jednotek CityElefant� V podobném tempu by mělo čištění 
pokračovat i během dalších víkendů� České dráhy ale připravují společně 
s objednavateli dopravy i další kroky, jako je obnovení a rozšíření 
antigraffiti nátěrů nebo polepů� Příměstské vlaky plánujeme také 
dovybavit vnitřním a vnějším kamerovým systémem� 
V loňském roce České dráhy evidovaly více než 400 případů graffiti� 

Náklady na odstraňování přesáhly 5 milionů korun, skutečná škoda je 
však zhruba dvojnásobná� 

České dráhy odstraňují graffiti a připravují další opatření 

Níže je uvedený přehled tratí, kde jsou plánovány výluky s dobou konání delší 
než 1 týden (uvedené termíny je však nutné brát jako předběžné – z důvodů 
počasí, dodavatelských vztahů nebo aktuálního stavu techniky může dojít 
k drobným posunům nebo změnám)�

Trať 014 Kolín – Ledečko, úsek Uhlířské Janovice – Ledečko
V období 19� – 27� června - výluka v úseku Uhlířské Janovice - Ledečko� 
Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní 
autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 121 Středokluky – Podlešín, úsek Středokluky – Podlešín
V období 11� dubna – 29� června - výluka v úseku Středokluky – Podlešín� 
Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní 
autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 174 Beroun – Rakovník, úsek Beroun – Roztoky u Křivoklátu
V období 22� dubna – 18� června - výluka v úseku Beroun – Roztoky 
u Křivoklátu� Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny 
náhradní autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 222 Benešov u Prahy – Trhový Štěpánov, úsek Benešov u Prahy 
– Vlašim
V období 12� – 21� června - výluka v úseku Benešov u Prahy – Vlašim� Všechny 
vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní autobusovou 
dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 235 Kutná Hora hl.n. – Zruč nad Sázavou, úsek Kutná Hora 
město – Zruč nad Sázavou
V období 1� dubna – 18� června - výluka v úseku Kutná Hora město – Zruč nad 
Sázavou� Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní 
autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Přehled rozsáhlejších výluk na železnici ve Středočeském kraji (období duben–červen 2023)

na základě nejnižší nabídkové ceny� „Na 
vysokou kvalitu a úroveň služeb samozřejmě 
pamatují zadávací podmínky vedené 
jednotným standardem kvality Pražské 
integrované dopravy,“ konstatuje Petr 

Borecký s tím, že osm oblastí z druhé vlny 
obstará šest dopravců�
Myšlence poskytovat vysokou úroveň služeb 
nejen v autobusové dopravě kraj podřizuje 
i vozový park� Autobusy tak například 

musí být klimatizované� Požadována 
je i nízkopodlažnost, aby byla doprava 
pohodlná pro imobilní cestující anebo pro 
maminky s kočárky� „V podstatě počítáme 
se všemi výbavovými prvky, které zpříjemňují 
cestu. Novinkou však budou sčítací rámy ve 
dveřích, díky kterým budeme moci optimálně 
plánovat dopravu. Dále chceme, aby se na 
linkách objevovaly i nízko – a bezemisní 
autobusy,“ informuje Petr Borecký�

VYBRANÍ DOPRAVCI:
• ČSAD MHD Kladno a�s�, Stochovsko
• MARTIN UHER, spol� s r�o�, Štěchovicko
• ARRIVA CITY s�r�o�, Jílovsko
• ČSAD Benešov s�r�o�, Voticko, Sázavsko
• ČSAD Střední Čechy, a�s�, Brandýsko
• ARRIVA autobusy a�s�, Kutnohorsko, 
Poděbradsko
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O digitální technické mapě (DTM), upravené 
zejména zák� č� 200/1994 Sb�, o zeměměřictví, 
jsme Vás informovali již ve Zpravodaji pro obce č� 
3/2022 a současně v Bulletinu Metodika obcím 
č� 1/2023, kde jsme se zaměřili především na 
povinnosti obcí v rámci této agendy�  
Zákonem č� 88/2023 Sb, který novelizoval zák� 
200/1994 Sb�, byl sice „ostrý“ start DTM odložen 
na 1�7�2024, nicméně s přípravami i ze strany obcí 
není dobré otálet� Např� při přípravě investičních 
akcí je vhodné do smluvních dokumentů na 
nová geodetická měření již zakotvit požadavky 
na budoucí předání dat do DTM� Podrobnosti 
k tomuto najdete na informačním portálu  
DTM Prahy a Středočekého kraje na adrese  
https://www.dtm-praha-sck.cz/ v části „Obce“�
Obce, jako vlastníci dopravní a technické 
infrastruktury, jsou povinny mít tuto 

infrastrukturu zmapovánu, a to v souladu 
s Vyhláškou č� 393/2020 Sb� Jelikož tato činnost 
je značně finančně nákladná, nejčastějším 
dotazem ze strany obcí jsou právě otázky, z čeho 
toto mapování zaplatit�
Zatím jedinou možností je využít prostředky 
z EU, resp� Národního plánu obnovy� Tyto dotace 
poskytované prostřednictvím Ministerstva 
průmyslu a obchodu, však nebudou poskytovány 
přímo obcím, ale jednotlivým krajům, které 
mají povinnost část těchto prostředků 
vyhradit na digitalizaci dopravní a technické 
infrastruktury ve 100% vlastnictví obcí (místní 
komunikace, vodovody, kanalizace, veřejné 
osvětlení apod�)� Projekt v současné době 
Středočeský kraj připravuje� V rámci jeho 
přípravy proběhne ze strany kraje výzva obcím 
a městům Středočeského kraje s možností 

požádat o zapojení do tohoto projektu� Výzva 
proběhne pravděpodobně v období červen – 
srpen letošního roku� O konkrétních podmínkách 
zapojení obcí se zatím jedná, nicméně se 
předpokládá finanční spoluúčast ze strany obcí 
min� ve výši DPH spojené s náklady na pořízení 
dat obecní infrastruktury� V žádosti budou obce 
vyzvány k definování rozsahu infrastruktury, 
kterou budou chtít digitalizovat� Doporučujeme 
tedy již nyní se touto otázkou zabývat, zejména 
mít přehled o rozsahu infrastruktury a stavu 
její dokumentace� Upřednostňována bude 
pravděpodobně především tzv� konsolidace dat, 
tj� dokumentace v digitální podobě odpovídající 
požadavkům DTM, ale bude prostor i pro nové 
mapování stávající infrastruktury, ke které je 
minimum podkladů� Dotazy k DTM lze zasílat 
e-mailem  na adresu dtm@kr-s.cz

Digitální technická mapa

Dotace na regeneraci brownfieldů z Národního plánu obnovy stále ve hře
Přesto, že velká část finančních prostředků alokovaných v rámci komponenty 
2�8 Revitalizace území se starou stavební zátěží Národního plánu obnovy, 
která je zaměřena na regeneraci brownfieldů, již našla své příjemce, 
Ministerstvo pro místní rozvoj zvažuje v dohledné době vyhlášení dalších 
výzev� Obce a města, která doposud nepožádala, tak dostanou další příležitost 
získat dotaci z Národního plánu obnovy na regeneraci brownfieldů� 
Předpokládá se vyhlášení druhé výzvy v rámci 2�8�2 Investiční podpora 
regenerace brownfieldů ve vlastnictví obcí a krajů pro nepodnikatelské 
využití a patrně i v rámci 2�8�1 Investiční podpora regenerace specifických 
brownfieldů (pro velké tzv� specifické brownfieldy)� Jedním z kritérií 
hodnocení je připravenost projektu� Své dotazy ohledně dotací z Národního 

plánu obnovy (NPO, 2�8), příp� dalších dotací na regeneraci brownfieldů ve 
Středočeském kraji mohou zájemci konzultovat na tel� čísle 725 397 428� 
Další informace ohledně NPO viz https://www.planobnovycr.cz/

Agentura CzechInvest si vás dovoluje pozvat na celorepublikovou akci 
Fórum chytrých řešení pro města, na které propojíme municipality  
a inovativní české startupy s B2G řešením nejen pro města�

Co vás na akci čeká:
l představení služeb CzechInvestu - Mobility Innovation Hub, 
Ecotech Hub, Tržiště
l seznámení s EDIH (European Digital Innovation Hubs) a službami 
směrem k veřejné správě
l představení UCEEB (Univerzitní centrum energeticky efektivních 
budov ČVUT)
l prezentace 12 startupů s finálním B2G řešením pro municipality
l příklady dobré praxe - město Kolín a Plzeň
l networking

Mohlo by se hodit

https://www.czechinvest.org/cz/Homepage/Akce/Forum-chytrych-reseni-pro-mesta
https://www.mobility-hub.cz/
https://trziste.czechinvest.org/
https://digital-strategy.ec.europa.eu/en/activities/edihs
https://www.uceeb.cz/
https://www.uceeb.cz/
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Podcasty KyberGuru odhalují zákulisí internetové kriminality

Cestovnímu ruchu okolo řeky Berounky pomáhá destinační agentura Berounsko

Desetidílný podcastový seriál KyberGuru osvětluje posluchačům pět 
aktuálních témat, která se týkají každého uživatele internetu� Dozví se, 
proč kyberkriminalita v České republice strmě stoupá, zda musí danit příjmy 
ze všech svých online aktivit, jak se vyhnout finančním podvodům a jaký 
vliv má hraní počítačových her na jejich děti� Sérii témat uzavírá rozhovor 
s etickým hackerem, který dopodrobna vysvětluje řešení kybernetického 
útoku na počítačovou síť�

Každému tématu věnuje seriál dvě půlhodinové epizody. 
Pozvání k mikrofonu přijali: 
• mjr� Richard Valiček, vedoucí oddělení kybernetické kriminality 
Středočeského kraje
• Šárka Pelikánová, daňová specialistka, majitelka účetní a daňové kanceláře 
CEG, autorka daňového podcastu Snídaně s Šárkou
• Ivan Štefek, bezpečnostní poradce se zkušenostmi z pojišťovny ING, 
investiční skupiny KKCG a projektu Podnikatel/Firma Roku
• Michaela Slussareff, autorka knihy Hry, sítě, porno a spoluzakladatelka 
iniciativy Digitální zdraví dětí
• Daniel Hejda, etický hacker, výzkumník a spolumajitel společnosti Cyber 
Rangers
• Lukáš Venclík, moderátor, který se během rozhovorů nebojí přiznat vlastní 
„kyber-chyby“�

Podcastový seriál KyberGuru volně navazuje na šedesát vzdělávacích videí 
projektu Kraje pro bezpečný internet� Zdarma je zhlédněte na youtubovém 
kanálu KPBI – Kraje pro bezpečný internet, podcasty si poslechněte i na 
Spotify nebo Google Podcast�

K seriálu KyberGuru vyšla i INFORMAČNÍ BROŽURA, kde čtenáři najdou 
kromě shrnutí témat jednotlivých epizod také testy svých dosavadních 
znalostí z oblasti prevence kyberkriminality a fotky ze zákulisí natáčení 
seriálu�

Téměř čtyři roky působí destinační agentura Berounska v krajině okolo 
řeky Berounky, která spojuje dvě chráněné krajinné oblasti - Český kras a 
Křivoklátsko� O její založení se zasloužila města Beroun, Králův Dvůr, Zdice a 
obce Srbsko, Svatý Jan pod Skalou a Tetín� 
V současné době s agenturou spolupracuje už více než jen šest samospráv, 
desítky subjektů jak z veřejného, tak soukromého sektoru se podílejí na 
smysluplném rozvoji cestovního ruchu� „Velmi mě těší, kolik konkrétních lidí 

a subjektů se do činnosti destinačního managementu postupně zapojuje a 
pomáhá s realizací aktivit agentury či propojováním kontaktů v území, které 
jsou nezbytné pro další rozvoj spolupráce,“ uvádí Dušan Tomčo, předseda 
představenstva agentury a místostarosta města Beroun�
Činnost destinační agentury je rozmanitá, rozvoj cestovního ruchu 
není chápán pouze jako bezhlavé vábení turistů� Každý subjekt v 
území, ať už obec nebo podnikatel, má jiné potřeby ohledně turismu 
a agentura se snaží nacházet průsečíky, tak aby byli ve výsledku 
spokojeni všichni� „Jsem zastánce destinačního managementu, protože 
osamocený hráč v turismu téměř nic nezmůže. Nejde přitom o lákání 
dalších návštěvníků, ale spíše o rozvoj a koordinaci služeb. Dosavadní 
praxe plní moje očekávání,“ říká Jiří Bouček, starosta obce Svatý Jan 
pod Skalou, která je velice populární turistickou lokalitou v srdci 
Českého krasu� 
Destinační agentura Berounsko je samozřejmě certifikována dle nastaveného 
systému agentury CzechTourism, příspěvkové organizace Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR� Certifikát potvrzuje, že agentura je na profesionální úrovni, 
stejně jako Středočeská centrála cestovního ruchu, která působí jako krajská 
organizace destinačního managementu a se kterou destinační agentura 
Berounsko dlouhodobě spolupracuje�
Obecně o destinačním managementu a systému, který je nastaven agenturou 
CzechTourism, jste se mohli dočíst v čísle 7/2022 Zpravodaje pro obce� 
V případě zájmu o užší spolupráci s destinační agenturou Berounsko 
navštivte webové stránky www.berounsko.net, kde jsou v sekci „Destinační 
management“ další podrobnosti včetně kontaktu�

Informace o krajském úřadě, novinky 
a užitečné informace naleznete:

Chybí vám v obsahu nějaké téma? Chcete se na něco zeptat? Máte připomínky? 
Pište na adresu obce@kr-s.cz.

https://www.kpbi.cz/
https://www.youtube.com/@kpbi-krajeprobezpecnyinter5217/playlists
https://www.youtube.com/@kpbi-krajeprobezpecnyinter5217/playlists
https://open.spotify.com/show/4wpDEO7wc0eIDwIzlhrlPi
https://elearning.ecrime.cz/pluginfile.php/461111/mod_resource/content/1/bro%C5%BEura%20KyberGuru-1.pdf
https://1url.cz/@SKFB
https://1url.cz/@SKTW
http://www.stredoceskykraj.cz
https://1url.cz/@SKYT
https://1url.cz/@SKIG
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